
 



 

 
 



 



 
 

Se	  han	  realizado	  3	  actuaciones	  diferenciadas	  mejorando	  la	  funcionalidad	  y	  seguridad	  de	  la	  instalación,	  con	  un	  gasto	  total	  de	  
13.929,69	  €	  (IVA	  incluido),	  según	  el	  siguiente	  detalle:	  

	  
Descripción:	   Suministro	  e	  instalación	  de	  nuevo	  sistema	  antipánico	  y	  ajuste	  de	  las	  dos	  puertas	  dobles	  de	  evacuación.	  
Fecha	  de	  ejecución:	   Finales	  de	  junio	  de	  2016	  
Inversión	  realizada:	   1.560,78	  €	  IVA	  incluido	  
Empresa	  adjudicataria:	   Lanbieta,	  S.L.	  

	  
	  

Descripción:	   Pintado	  de	  las	  tres	  paredes	  de	  juego	  (frontis,	  pared	  izquierda	  y	  rebote)	  del	  interior	  del	  frontón	  de	  Areta	  
Fecha	  de	  ejecución:	   Primera	  quincena	  de	  agosto	  de	  2016	  
Inversión	  realizada:	   9.769,83	  €	  IVA	  incluido	  
Empresa	  adjudicataria:	   José	  Miguel	  Tudanca	  Rodríguez	  “Pinturas	  Tudanca”	  

	  
	  

Descripción:	   Suministro	  e	  instalación	  de	  barrera	  de	  protección	  metálica	  para	  vehículos	  en	  el	  aparcamiento.	  
Fecha	  de	  ejecución:	   Junio	  de	  2016	  
Inversión	  realizada:	   2.599,08	  €	  IVA	  incluido	  
Empresa	  adjudicataria:	   Sisca	  señalizaciones,	  S.L.	  



	  

3.-‐	  GALDERAK	  /	  Preguntas	  
	  

Amets	  Meazak	  eta	  Jon	  Ander	  Altubek	  azalpena	  
ematen	  bukatu	  dutenean,	  Natxo	  Urkixo	  alkateak	  
bertaratu	  diren	  auzokideei	  eman	  die	  hitza,	  euren	  
galdera,	  kexa	  edo	  iradokizunen	  berri	  eman	  
dezaten.	  

Una	  vez	  terminada	  la	  exposición	  de	  Amets	  Meaza	  
y	  Jon	  Ander	  Altube,	  el	  Alcalde	  Natxo	  Urkixo	  cede	  
la	  palabra	  a	  los	  vecinos	  presentes	  para	  que	  
expongan	  sus	  preguntas,	  quejas	  o	  sugerencias.	  

1.-‐	   	   Iturraldeko	   obrari	   gutxi	   falta	   zaio	   amaitzeko,	  
paperontziak,	   bankuak	   eta	   abarrak	   jartzea.	  
Horma-‐irudiren	   bat	   margotzea	   proposatu	   du.	  
Adierazi	   duenez,	   “chapeau”	   iruditzen	   zaio	  
egindako	  obra.	  
Amets	   Meazak	   eskertu	   egin	   dio	   zorionak	   eman	  
izana	  eta	  esan	  dio	  kontuan	  hartuko	  dutela	  horma-‐
irudia	  egiteko	  proposamena.	  

2.-‐	   Vitoria-‐Gasteiz	   eta	   Landeta	   kaleetako	   HJPren	  
inguruan	  galdetu	  du.	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   dio	   urtarrilean	   egindako	  
batzarraz	  geroztik	  ez	  dela	  berririk	  egon	  Landetako	  
HJPri	  dagokionez;	   jakinarazi	   zenez,	  ez	   zen	  onartu	  
eta	  hala	  jarraitzen	  du.	  

	   Hirigintza	   Arloan	   langileria-‐aldaketa	   handiak	  
gertatzen	   ari	   dira	   erretiroak	   direla	   eta	   berriek	  
denbora	  behar	  dute	  martxa	  hartzeko.	  	  
Hala	   ere,	   Landetako	   gaiak	   Hiri	   Antolamenduko	  
Plan	   Orokorraren	   barruan	   jorratzeko	   aukera	  
egongo	  da;	  ekarpenak	  egin	  ahal	  izango	  dira.	  	  

	   Jonan	  Altubek	  esan	  du	  pleguekin	  lanean	  ari	  direla,	  
oraindik	   ez	   dela	   ezer	   erabaki	   eta	   bermatu	   nahi	  
dena	   dela	   herritarrek	   HAPOren	   berrikuspenean	  
parte	   hartzen	   dutela.	   Bereziki	   azpimarratu	   du	  
urteak	  beharko	  direla	  lan	  hori	  amaitzeko.	  

	   Autokritika	  ere	  egin	  du	   igaro	  den	   legegintzaldian	  
egin	   ez	   izanagatik	   eta	   azaldu	   egin	   du	   erabateko	  
lehentasuna	   duela	   gaiak	   gaur	   egun	   Hirigintza	  
Arloan.	  

	  
	  
3.-‐	   Galdetu	   egin	   du	   zertan	   den	   HUA,	   albisterik	   ote	  

dagoen	   eta	   aukera	   ote	   dagoen	   Laudioko	  
kolektoreak	   Arakaldokoekin	   eta	  
Arrankudiagakoekin	  lotzeko.	  

	   	  Natxo	   Urkixok	   erantzun	   du	   esanez	   entzun	   dena	  
jendearen	   zurrumurruak	  direla,	   gaur	  egun,	  behin	  
betiko	   proiektua	   eskuratzeko	   zain	   daudela	  

1.-‐	   	   Obra	   realizada	   en	   Iturralde	   falta	   poco	   para	  
finalizarla,	   poner	   papeleras,	   bancos,	   etc.	   Propone	  
pintar	   algún	   mural.	   Expresa	   su	   “chapeau”	   por	   la	  
obra	  hecha.	  
Amets	  Meaza	   le	  da	   las	  gracias	  por	   la	   felicitación	  y	  
le	   dice	   que	   tienen	   en	   cuenta	   su	   propuesta	   para	  
hacer	  el	  mural.	  
	  

2.-‐	   Pregunta	   por	   la	   situación	   del	   PAU	   en	   las	   calles	  
Vitoria	  y	  Landeta.	  

	   Responde	   Jonan	  Altube	  y	   	   le	  comunica	  que	  desde	  
la	   asamblea	   de	   enero	   no	   ha	   habido	   ninguna	  
novedad	   sobre	   el	   PAU	   de	   Landeta,	   que	   ya	   se	  
informó	  que	  fue	  rechazado	  y	  que	  así	  sigue.	  

	   En	  el	  departamento	  de	  Urbanismo	  están	  habiendo	  
bastantes	   cambios	   de	   personal	   por	   jubilación	   de	  
varios	   funcionarios	   y	   que	   los	   nuevos	   necesitan	  
tiempo	  para	  ponerse	  al	  día.	  	  
De	   todas	   formas	   el	   tema	   de	   Landeta	   se	   podrá	  
tratar	   en	   el	   Plan	   General	   de	   Ordenación	   Urbana	  
(PGOU)	  donde	  se	  podrán	  hacer	  aportaciones.	  	  

	   Jonan	   Altube	   dice	   que	   se	   está	   trabajando	   en	   los	  
pliegos,	  que	  todavía	  no	  hay	  nada	  decidido	  y	  lo	  que	  
se	   quiere	   garantizar	   es	   que	   los	   vecinos	   tengan	  
participación	   en	   la	   revisión	   del	   PGOU.	   Hace	  
especial	   hincapié	   en	   que	   esto	   es	   un	   trabajo	   de	  
años.	  

	   Hace	  autocrítica	  por	  no	  haberlo	  hecho	  al	  final	  de	  la	  
legislatura	   anterior	   y	   explica	   que	   en	   la	   actualidad	  
es	   la	   máxima	   prioridad	   del	   departamento	   de	  
Urbanismo.	  

3.-‐	   Pregunta	   a	   ver	   cómo	   se	   encuentra	   el	   tema	   de	   la	  
EDAR,	   si	   hay	   novedades	   y	   si	   hay	   posibilidad	   de	  
conectar	   los	   colectores	   de	   Laudio	   con	   Arakaldo	   y	  
Arrankudiaga.	  

	   Responde	  Natxo	  Urkixo	  diciendo	  que	   lo	  que	  se	  ha	  
oído	   es	   un	   rumor	   popular,	   que	   actualmente	   se	  	  
está	  esperando	  a	  tener	  el	  proyecto	  definitivo	  para	  



hurrengo	   pausua	   emateko,	   alegia,	   lurrak	  
besterentzeko.	  URA	  Agentziak	  darama	  proiektua,	  
Aldundiarekin	  batera.	  Jakinarazi	  du	  Orozkok	  parte	  
hartuko	   duela	   HUAn,	   baina	   Arakaldo	   eta	  
Arrankudiaga	  Galindorekin	  batera	  joan	  litezkeela.	  

	   Auzokideak	   galdetu	   du	   hasiera	   batean	   kokaleku	  
gisa	   eman	   ziren	   lurrek	   kokaleku	   izaten	   jarraitzen	  
duten.	  

	   Natxo	   Urkixok	   adierazi	   du	   autobidearen	   irteeran	  
izango	   litzatekeela,	   zubia	   igaro	   ondoren,	   han	  
kokatuko	   litzatekeela	   HUAra	   sartzeko	  
biribilgunea.	  Hasiera	  batean	  proiektuan	  jasotakoa	  
baino	  HUA	  txikiagoa	  izango	  litzateke,	  baina	  punta-‐
puntako	  teknologia	  izango	  du.	  

4.-‐	   Adierazi	   duenez,	   arrisku	   handia	   dago	  
Arangurenera	   doan	   bidean,	   errepidea	  
zeharkatzean,	  Katea	  aurrean.	  Badaki	  Aldundiaren	  
eskumena	   dela,	   baina	   esan	   du	   oinezkoentzako	  
bide	   bat	   eta	   semaforo	   bat	   ipini	   beharko	  
liratekeela	   abiadura	   mugatzeko,	   ez	   baita	   ondo	  
ikusten.	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   dio	   iradokizuna	   kontuan	  
hartzen	  dutela	  eta	  Aldundiari	  jakinaraziko	  diotela.	  

	  
5.-‐	  Eskatu	  egin	  du	  Orozkoko	  Udalarekiko	  harremanei	  

eutsi	   dakien	   Anuntzibaiko	   burdinola	  
berreskuratzeko.	   Eskatu	   egin	   du	   Bizkaiko	  
Aldundiarekin	   batera	   lan	   egin	   dadila	   beharrezko	  
mantentze-‐lanak	  egiten	  direla	  bermatzeko.	  

	   Natxo	  Urkixok	  adierazi	   dio	   jabetza	  pribatua	  dela,	  
Anuntzibaiko	   kondearena	   dela.	   Udalak	   eskura	  
dituen	  baliabide	  guztiak	  erabiliko	  ditu	  beharrezko	  
mantentze-‐lanak	  egitera	  behartzeko.	  

	  
6.-‐	   Eskatu	   egin	   du	   erretiratuen	   lokalaren	   ondoko	  

autobus	   geltokian	   berinape	   edo	   markesina	  
ipintzeko.	  

	   Laura	   Castresanak	   erantzun	   dio	   horixe	   planteatu	  
zela	   espaloia	   egin	   zenean,	   baina	   ezin	   izan	   zela	  
egin	  ez	  zelako	  betetzen	  Irisgarritasun	  Legea.	  

7.-‐	   Aratz	   tabernaren	   ondoko	   izkina	   eraberritzeko	  
eskatu	   du,	   ibilgailuak	   errazago	   sartzeko	  
aparkalekuetara.	  

	   Laura	  Castresanak	  esan	  dio	  kontuan	  hartuko	  dela	  
iradokizuna	  eta	  gaia	  aztertuko	  dela.	  

8.-‐	  Bidegurutzean	  dagoen	  zuloa	  konpontzeko	  eskatu	  
du.	  

	   Laura	   Castresanak	   erantzun	   dio	   pentsatuta	  
zegoela	   orain	   egitea,	   Vitoria-‐Gasteiz	   kalea	  
asfaltatzean.	  

dar	  el	   siguiente	  paso	  que	  sería	   la	  expropiación	  de	  
los	   terrenos.	  Es	  URA	  quien	  está	   llevando	  adelante	  
el	   proyecto	   junto	   con	   la	   Diputación.	   Informa	   que	  
Orozko	   si	   va	   a	   participar	   en	   la	   EDAR,	   pero	   que	  
Arakaldo	  y	  Arrankudiaga	  podrían	  ir	  con	  Galindo.	  

	   La	   vecina	   pregunta	   a	   ver	   si	   se	   mantienen	   los	  
terrenos	  donde	  se	  informó	  que	  iría.	  

	   Natxo	   Urkixo	   informa	   que	   sería	   a	   la	   salida	   de	   la	  
autopista	   pasado	   el	   puente,	   donde	   iría	   una	  
rotonda	   que	   le	   daría	   acceso	   a	   la	   EDAR.	   Sería	   una	  
EDAR	  más	  pequeña	  que	  la	  inicialmente	  proyectada	  
pero	  con	  la	  tecnología	  más	  moderna	  existente.	  

	  
	  
4.-‐	  Comenta	  que	  cruzar	  la	  carretera	  desde	  el	  camino	  a	  

Aranguren	   enfrente	   de	   La	   Cadena	   es	   muy	  
peligroso.	   Que	   sabe	   que	   es	   competencia	   de	   la	  
Diputación,	   pero	   que	   se	   debería	   solicitar	   la	  
colocación	  de	  un	  paso	  de	  peatones	  y	  un	  semáforo	  
que	   limite	   la	   velocidad	   ya	   que	   hay	   muy	   poca	  
visibilidad.	  

	   Jonan	  Altube	   le	   contesta	  que	   toman	  en	   cuenta	   la	  
sugerencia	  y	  que	  se	  lo	  trasladarán	  a	  la	  Diputación.	  

	  
5.-‐	   Solicita	   que	   se	   mantengan	   relaciones	   con	   el	  

Ayuntamiento	  de	  Orozko	  para	  recuperar	  la	  ferrería	  
de	   Anuntzibai.	   Solicita	   que	   se	   trabaje	  
conjuntamente	   con	   la	   Diputación	   de	   Bizkaia	   para	  
garantizar	  su	  mantenimiento	  

	   Natxo	   Urkixo	   le	   informa	   que	   es	   una	   propiedad	  
privada,	   pertenece	   al	   Conde	   de	   Anuntzibai.	   Que	  
hasta	   donde	   pueda	   llegar	   el	   Ayuntamiento	  
presionará	   para	   que	   se	   obligue	   a	   su	  
mantenimiento.	  

6.-‐	   Solicita	  una	  marquesina	  en	   la	  parada	  del	  autobús	  
en	  la	  acera	  junto	  al	  local	  de	  jubilados.	  

	   Le	  responde	  Laura	  Castresana	  para	  informarle	  que	  
esto	  se	  planteó	  cuando	  se	  hizo	   la	  acera,	  pero	  que	  
no	  pudo	  hacer	  porque	  no	  se	  cumplía	  con	  la	  ley	  de	  
accesibilidad.	  

7.-‐	  Solicita	  modificar	  la	  esquina	  junto	  al	  bar	  Aratz	  para	  
facilitar	   el	   acceso	   de	   los	   vehículos	   a	   los	  
aparcamientos.	  

	   Laura	   Castresana	   le	   dice	   que	   toma	   nota	   y	   que	   se	  
estudiará	  el	  tema.	  

8.-‐	   Solicita	   que	   se	   arregle	   el	   socavón	   que	   hay	   en	   el	  
crucero.	  

	   Laura	  Castresana	   le	  responde	  que	  tienen	  pensado	  
hacerlo	  ahora,	  cuando	  se	  asfalte	  la	  calle	  Vitoria.	  

	  



9.-‐	   Kexu	   da	   bidegurutzeko	   isurbideak	   hostoz	   beteta	  
daudela.	  

	   Laura	   Castresanak	   erantzun	   dio	   kontuan	   dutela	  
eta	  	  daborduko	  konpontzen	  ari	  direla.	  

10.-‐	   Azalpen	   orokorrean	   aipatutako	   "erabileren	  
eztabaidari"	   dagokionez,	   adierazi	   nahi	   du	  
datorren	   azaroaren	   19an	   erakusketa	   egingo	   dela	  
Kultura	   Etxean	   eta	   herritarrak	   parte	   hartzera	  
gonbidatu	  ditu.	  	  

	   Jonan	   Altubek	   azaldu	   du	   “erabileren	   eztabaida”	  
hasi	   zela	   SOS	   PARKEA	   plataformak	   planteatu	  
zuenean	   parkearen	   biziberritzea	   eta	   Aldundiak	  
erabaki	   zuenean	   parkea	   goitik	   behera	  
eraberritzea.	   Hortik	   jaio	   zen	   gainerako	   eraikinak	  
eta	   udal	   lokalak	   kontuan	   hartzeko	   eta	   eman	  
behar	   zitzaien	   erabilerari	   buruz	   eztabaidatzeko	  
ideia.	  

11.-‐	  Kateko	  zonaldean	  badira	  funtzionatzen	  ez	  duten	  
kale-‐argiak,	   oso	   zikin	   dago	   ingurua	   eta	  
hondakindegia	   dirudi;	   gainera,	   Kuadrillari	  
edukiontziak	   eskatu	   dizkiote,	   baina	   ez	   dituzte	  
ipintzen.	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   dio	   zaborra	   biltzeko	  
zerbitzua	   Kuadrillaren	   ardura	   dela	   eta	   udalerri	  
osoan	  ari	  direla	  espazioak	  eta	  edukiontziak	  modu	  
desegokian	   erabiltzen,	   badirelako	   euren	   lanaren	  
hondakinak	   edukiontzien	   ondoan	   uzten	   dituzten	  
profesionalak.	  Kontuan	  hartzen	  dute	  gertatzen	  ari	  
dena	   eta	   zer	   konponbide	   egon	   daitekeen	  
aztertuko	  dute.	  

12.-‐	  	  Markesina	  edo	  berinape	  bat	  eskatu	  du	  Katearen	  
ondoan,	   Orozkorako	   bidean;	   daborduko	   eskatu	  
dute,	  baina	  Aldundiaren	  erantzuna	  da	  berinaperik	  
ez	   dagoenez,	   autobusak	   ez	   direla	   gelditzen.	   Hori	  
ez	  da	  egia,	  ez	  baita	  beharrezkoa	  berinapea	  egotea	  
autobusak	  gelditzeko,	  gelditu	  gelditzen	  direlako.	  

	   Jonan	   Altubek	   esan	   dio	   kontuan	   hartzen	   dutela	  
eta	  horren	  berri	  emango	  diotela	  Aldundiari.	  

13.-‐	  Kexu	  da	  Okeranza	  parkerako	  sarbidea	  oso	  txarra	  
delako.	  

	   Jonan	   Altubek	   jakinarazi	   dio	   kontuan	   hartzen	  
dutela	  eta	  konpontzen	  saiatuko	  direla.	  

14.-‐	   Kexu	   da	   kale-‐garbitzaileak	   ez	   duelako	   behar	  
bezala	  garbitzen.	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   dio	   ez	   dakiela	   zer	   lan	  
egiten	   duen	   kale-‐garbitzaileak	   eta	   kexa	   gehiago	  
jaso	  direla	  udalerrian	  garbiketa	  ez	  delako	  beharko	  
lukeen	   bezain	   egokia.	   Esan	   duenez,	   gaia	  
azpikontratarekin	   aztertzen	   ari	   dira,	   konpontzen	  
saiatzeko.	  

9.-‐	  Se	  queja	  de	  que	  las	  alcantarillas	  del	  crucero	  están	  
llenas	  de	  hojas.	  

	   Laura	   Castresana	   le	   responde	   que	   ya	   lo	   están	  
teniendo	  en	  cuenta	  y	  que	  están	  solucionándolo.	  

10.-‐	  Sobre	  el	  tema	  “Debate	  de	  Usos”,	  explicado	  en	  la	  
exposición	   general,	   quiere	   informar	   que	   el	  
próximo	  19	  de	  noviembre	  habrá	  una	  exposición	  en	  
la	  Casa	  de	  Cultura	  e	  invita	  a	  la	  participación	  de	  los	  
vecinos.	  	  

	   Jonan	   Altube	   explica	   que	   el	   tema	   del	   “Debate	   de	  
Usos”	   empezó	   porque	   SOS	   PARKEA	   planteó	   la	  
regeneración	   del	   parque	   y	   la	   diputación	   decidió	  
hacer	   una	   rehabilitación	   integral	   del	   mismo.	   De	  
aquí	   surgió	   la	   idea	  de	   tener	  en	  cuenta	  al	   resto	  de	  
edificios	   y	   locales	   municipales	   y	   debatir	   sobre	   el	  
uso	  que	  se	  les	  debería	  dar.	  

	  
11.-‐	   En	   la	   zona	   de	   La	   Cadena	   hay	   farolas	   que	   no	  

funcionan,	   que	   está	   muy	   sucio	   y	   que	   parece	   un	  
vertedero,	   además	   han	   solicitado	   contenedores	   a	  
la	  Cuadrilla,	  pero	  no	  se	  los	  ponen.	  

	   Jonan	  Altube	  responde	  que	  el	  servicio	  de	  recogida	  
de	  basuras	  es	  responsabilidad	  de	  la	  Cuadrilla	  y	  que	  
en	  todo	  el	  municipio	  se	  está	  haciendo	  un	  mal	  uso	  
de	   los	  espacios	  y	  de	   los	   contenedores	  ya	  que	  hay	  
profesionales	   que	   dejan	   restos	   de	   su	   labor	  
profesional	  	  junto	  a	  los	  contenedores.	  Toman	  nota	  
de	  lo	  que	  está	  sucediendo	  y	  estudiarán	  las	  posibles	  
soluciones.	  

	  
12.-‐	   	   Solicita	   una	   marquesina	   frente	   a	   La	   Cadena,	  

dirección	   Orozko,	   que	   lo	   han	   solicitado	   y	   que	   la	  
respuesta	   de	   la	   Diputación	   es	   que	   como	   no	   hay	  
marquesina	   los	   autobuses	   no	   paran.	   Esto	   no	   es	  
verdad,	  ya	  que	  no	  hace	  falta	  que	  haya	  marquesina	  
para	  que	  los	  autobuses	  paren,	  cosa	  que	  si	  hacen.	  

	   Jonan	   Altube	   le	   dice	   que	   toman	   nota	   y	   que	  
trasladarán	  el	  asunto	  a	  la	  Diputación.	  

13.-‐	  Se	  queja	  de	  que	  el	  acceso	  al	  parque	  de	  Okeranza	  
es	  muy	  malo.	  

	   Jonan	  Altube	  le	   informa	  que	  toman	  nota	  de	  ello	  y	  
que	  intentarán	  arreglarlo.	  

14.-‐	   Se	   queja	   de	   que	   el	   barrendero	   no	   limpia	   como	  
debería.	  

	   Jonan	   Altube	   responde	   que	   no	   sabe	   la	   labor	   que	  
hace	   el	   barrendero	   y	   que	   se	   han	   recibido	   más	  
quejas	   en	   el	  municipio	   porque	   la	   limpieza	   que	   se	  
está	   haciendo	   no	   es	   la	   más	   idónea.	   Dice	   que	   se	  
está	   revisando	   con	   la	   subcontrata	  para	   saber	   que	  
se	   está	   haciendo	   en	   cada	   zona	   para	   tratar	   de	  



	  
15.-‐	   Eskatu	   egin	   du	   Kultura	   Etxearen	   aurreko	  

baranda	   aldatzeko,	   umeak	   hara	   igotzen	   direlako	  
eta	  ibaira	  erori	  daitezkeelako.	  

	   Jonan	  Altubek	  jakinarazi	  du	  baranda	  zahar	  guztiak	  
ordezten	  ari	  direla,	  gaur	  egungo	  arauak	  betetzen	  
ez	  dituztelako	  eta	  auzokideak	  aipatutakoak	  barne	  
hartuta	  daudela.	  

16.-‐	   Eskatu	   egin	   da	   frontoia	   alokatzeko	   kudeaketa	  
aldatzeko;	   kiroldegira	   joan	   beharrean,	   Aretatik	  
bertatik	  egiteko	  aukera	  egon	  beharko	  litzateke.	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   du	   eskaera	   logikoa	   dela	  
eta	   ikusiko	   dutela	   Kultura	   Etxetik	   egin	   ote	  
daitekeen.	  

17.-‐	  Kexu	  da	  frontoirako	  igoera	  oso	  txarto	  dagoelako;	  
zulo	  asko	  daude	  eta	  sasiek	  ez	  dute	  ikusten	  uzten.	  

	   Joseba	   Solaunek	   erantzun	   dio	   ondo	   egin	   ahal	  
izateko,	   sarbide	   bi	   egunez	   itxi	   beharko	  
litzatekeela,	   gutxienez.	   Ez	   ixteko,	   konponketa	  
txikiak	  egiten	  ari	  dira	  noizbehinka.	  

	   Laura	   Castresanak	   esan	   du	   Iturraldeko	   obrari	  
esker	   zulorik	   handiena	   konpondu	   dela	   eta	  
frontoiko	   sarbidearen	   obra	   egiten	   denean,	  
lehenago	   esan	   bezala,	   dena	   konponduko	   dela.	  
Ziur	  aski	  udaberrian	   izango	  da	  hori,	   inguru	  osoko	  
jarduketa	  egiten	  denean.	  

	  
18.-‐	   Adierazi	   du	   abuztuaren	   bukaeran	   baten	   batek	  

iltzeak	  txakurrentzako	   janariarekin	  nahastuta	  utzi	  
zituela	  eta	  bere	  txakurra	  oso	  txarto	  egon	  zela	  hori	  
jatearen	  ondorioz.	  Albaitariarenera	  eraman	  behar	  
izan	   zen	   eta	   1.000	   euroko	   gastua	   eragin	   zion.	  
Galdetu	   egin	   du	   Udalak	   horretarako	   laguntzaren	  
bat	  ematen	  duen.	  

	   Jonan	  Altubek	  erantzun	  dio	  ez	  dagoela	  horrelako	  
laguntzarik.	   Erantsi	   du	   Osoko	   Bilkuran	   behin	  
baino	  gehiagotan	  eztabaidatu	  direla	   txakurrekiko	  
bizikidetza	   arazoak,	   baina	   Udalak	   ezin	   duela	  
horrelako	   ekintzen	   ondorioak	   konpontzeko	  
ardura.	  

	   Beste	   herritar	   batek	   esan	   du	   Santa	   Ana	   zelaian	  
txakur	  asko	  dagoela.	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   dio,	   agian,	   ibilgailuen	  
sarbidea	   mugatzen	   denean,	   jendeak	   oinez	   igo	  
beharko	   duela	   eta,	   ziur	   aski,	   txakur	   gutxiago	  
egongo	  direla	  orduan.	  

19.-‐	   Iturralde	   atzeko	   lurzatian,	   10.	   zenbakitik	   16.era	  
doan	   horretan,	   ez	   da	   nahikoa	   garbitzen;	   belarra	  
oso	  altua	  da	  eta	  garbitu	  gabeko	  isurbide	  bat	  dago.	  

	   Jonan	   Altubek	   esan	   dio	   aztertuko	   dutela	   eta	  

solucionarlo.	  
15.-‐	   Solicita	   que	   se	   cambie	   la	   barandilla	   que	   hay	   en	  

frente	   de	   la	   Casa	   de	   Cultura	   porque	   los	   niños	   se	  
suben	  a	  ella	  y	  pueden	  caerse	  al	  rio.	  

	   Jonan	   Altube	   comunica	   que	   se	   están	   cambiando	  
todas	   las	   barandillas	   antiguas	   que	   no	   cumplen	   la	  
normativa	   actual,	   incluyendo	   la	   que	   se	   refiere	   el	  
vecino.	  

16.-‐	  Solicita	  que	  se	  cambie	   la	  gestión	  para	  alquilar	  el	  
frontón	  y	  que	  no	  se	   tenga	  que	   ir	  al	  polideportivo,	  
que	  se	  pueda	  hacer	  desde	  Areta.	  

	   Jonan	  Altube	   responde	  que	  es	   lógica	   la	  petición	  y	  
que	   van	   a	  mirar	   a	   ver	   si	   se	   puede	  hacer	   desde	   la	  
Casa	  de	  Cultura.	  

17.-‐	   Se	   queja	   de	   que	   la	   subida	   hasta	   el	   frontón	   está	  
muy	   mal,	   que	   tiene	   muchos	   baches	   y	   que	   los	  
matos	  impiden	  la	  visibilidad.	  

	   Joseba	   Solaun	   responde	   explicando	   que	   para	  
poder	   hacerlo	   bien	   habría	   que	   cerrar	   el	   acceso	  
durante	   dos	   días,	   por	   lo	  menos.	   Para	   no	   cerrarlo	  
están	  parcheando	  de	  vez	  en	  cuando.	  

	   Laura	  Castresana	  	  dice	  que	  con	  la	  obra	  de	  Iturralde	  
se	  ha	  arreglado	  el	  bache	  más	  grande	  y	  que	  cuando	  
se	  haga	   la	  obra	  de	  acceso	  al	   frontón,	   según	  se	  ha	  
explicado	  anteriormente,	  se	  arreglará	  todo.	  Esto	  se	  
hará,	   probablemente	   en	   primavera,	   cuando	   se	  
haga	  la	  actuación	  integral.	  

18.-‐	   Informa	   que	   a	   finales	   de	   agosto	   alguien	   echó	  
comida	  con	  clavos	  y	   su	  perro	   tras	   comerla	  estuvo	  
muy	   mal.	   Tuvo	   que	   llevarlo	   al	   veterinario	   y	   le	  
ocasionó	  un	  gasto	  de	  1.000€.	  Pregunta	  a	  ver	  si	  en	  
el	  Ayuntamiento	  hay	  algún	  tipo	  de	  ayuda	  para	  ello.	  

	   Jonan	   Altube	   le	   responde	   que	   no	   hay	   ninguna	  
ayuda	  de	  ese	  tipo.	  Que	  en	  el	  pleno	  se	  ha	  discutido	  
en	   varias	   ocasiones	   sobre	   los	   problemas	   de	  
convivencia	   con	   los	   perros,	   pero	   el	   Ayuntamiento	  
no	  puede	  hacerse	  cargo	  de	  los	  daños	  ocasionados	  
por	  este	  tipo	  de	  acciones.	  

	   Otra	  vecina	  se	  queja	  de	  que	  en	  la	  campa	  de	  Santa	  
Ana	  hay	  muchos	  perros.	  

	   Jonan	   Altube	   le	   responde	   que	   igual	   cuando	   se	  
limite	  el	  acceso	  a	   los	  vehículos	  y	  tengan	  que	  subir	  
andando	  disminuye	  el	  número	  de	  perros.	  

	  
	  
	  
19.-‐	  El	  terreno	  que	  está	  detrás	  de	  Iturralde,	  del	  nº	  10	  

al	  nº	  16,	  está	  a	   falta	  de	   limpieza,	   con	  hierba	  muy	  
alta	  y	  que	  hay	  una	  alcantarilla	  sin	  limpiar.	  

	   Jonan	   Altube	   le	   dice	   que	   lo	   van	   a	   mirar	   y	   que	  



balitekeela	   pribatua	   izatea;	   hala	   balitz,	   jabeen	  
ardura	  da	  hori	  garbitzea.	  

20.-‐	   Santa	   Anan	   barbakoetarako	   sua	   egiteko	   lekuak	  
ipini	   dira,	   baina	   udan	   horiek	   erabiltzea	  
debekatzen	  du	  Aldundiak.	  

	   Amets	  Meaza	  jakinarazi	  du	  barbakoa	  estaliak	  ipini	  
direla	   udan	  ere	   erabili	   ahal	   izateko	   asmoz,	   baina	  
Aldundiak	  horiek	  ere	  erabiltzea	  eragozten	  duela.	  

	   Laura	  Castresanak	  adierazi	  du	  Aldundiko	  teknikari	  
batek	   adierazitakoaren	   arabera	   instalatu	   zirela,	  
baina	   teknikari	   horrek	   berak	   debekatu	   duela	  
erabiltzea,	   denak	   berrikusten	   ari	   direlako.	   Beraz,	  
une	  honetan	  behintzat	  ezin	  dira	  erabili.	  

	  
21.-‐	  Galdetu	  egin	  du	  zertan	  den	  bizikleten	  alokairua.	  
	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   du	   esanez	   bizikletak	  

alokatzeko	   zerbitzuari	   buruz	   ez	   dagoela	   ezer	  
martxan,	   asmoa	   dela	   bizikletak	   aparkatzeko	  
instalazioak	   ipintzea	   zenbait	   lekutan;	   dagoeneko	  
batzuk	   instalatzen	   ari	   dira,	   nork	   bere	   bizikletan	  
mugitu	   ahal	   izateko	   eta	   bizikleta	   uzteko	   lekuak	  
izateko.	  

22.-‐	   Santa	   Anako	   txakur	   kopuruari	   dagokionez,	  
proposatu	   egin	   du	   kontzientziatzeko	   panelak	  
ipintzea	   eta	   lelo	   nahiz	   kartelen	   lehiaketa	   bat	  
egitea,	   txakurrak	   eta	   pertsonak	   elkarrekin	   modu	  
egokian	  moldatu	  beharraz	  kontzientziatzeko.	  	  

	   Jonan	   Altubek	   erantzun	   du	   mozio	   bat	   aurkeztu	  
eta	   onetsi	   zela	   hedabideetan	   kontzientziazio-‐
kanpaina	  bat	  egiteko.	  Esan	  duenez,	  badira	  gauzak	  
ondo	  egiten	  dituzten	   jabeak,	   txakurren	  gorozkiak	  
jasotzen	  dituztenak,	  baina	  beste	  batzuek	  ez	  dute	  
ezer	  errespetatzen.	  

	   Osoko	   Bilkuran,	   txakurrentzako	   leku	   zehatzak	  
atontzeko	   aukera	   ere	   aipatu	   zen,	   baita	   arauak	  
betetzen	  ez	  dituztenei	  isunak	  jartzeko	  aukera	  ere.	  

	  
23.-‐	   Adierazi	   du	   udaz	   geroztik	   paperontziak	   falta	  

direla	   bide	   zaharretan	   eta	   eskatu	   egin	   du	   berriz	  
ipintzeko.	  

	   Joseba	   Solaunek	   erantzun	   dio	   norbaitek	   ibaira	  
botatzen	   dituela	   behin	   eta	   berriz,	   lurrean	   ondo	  
finkatuta	   dauden	   arren	   eta,	   ondorioz,	   berriz	   ez	  
ipintzea	  erabaki	  zela.	  

24.-‐	   Eskatu	   egin	   du	   erreiak	   banatzeko	   lerro	   bat	  
margotzeko	   Villosa	   parketik	   Vidralarako	  
igoeraraino.	  	  

	   Laura	  Castresanak	  adierazi	  dio	  erreien	  
zabalera	  minimo	  jakin	  bat	  bermatu	  ezean,	  
gomendagarriena	  dela	  lerrorik	  ez	  margotzea	  

puede	   que	   sea	   privado,	   y	   si	   es	   así,	   son	   los	  
propietarios	  quienes	  tienen	  que	  limpiarlo.	  

	  
20.-‐	  En	  Santa	  Ana	  se	  han	  colocado	  fuegos	  para	  hacer	  

barbacoas	   y	   en	   verano	   la	   diputación	   prohíbe	   su	  
uso.	  

	   Amets	   Meaza	   informa	   que	   se	   han	   puesto	  
barbacoas	   cubiertas	   con	   la	   intención	   de	   que	  
puedan	  ser	  usadas	  también	  en	  verano,	  pero	  que	  la	  
diputación	  ha	  prohibido	  usarlas.	  

	   Laura	   Castresana	   informa	   que	   se	   han	   colocado	  
según	   lo	   especificado	   por	   un	   técnico	   de	  
diputación,	   pero	   que	   ese	   mismo	   técnico	   ha	  
prohibido	  usarlas	   porque	   las	   están	   revisando.	   Por	  
lo	  que	  de	  momento	  su	  uso	  está	  prohibido.	  

21.-‐	  Pregunta	  a	  ver	  cómo	  está	  el	  tema	  del	  alquiler	  de	  
bicis.	  

	   Jonan	   Altube	   responde	   diciendo	   que	   sobre	   el	  
alquiler	   de	   bicis	   no	   hay	   nada,	   que	   la	   idea	   es	  
acondicionar	   varios	   lugares	   con	   aparca-‐bicis,	   cosa	  
que	   ya	   se	   está	   haciendo,	   y	   que	   cada	   uno	   se	  
desplace	   con	   su	   bici	   y	   que	   tenga	   un	   sitio	   para	  
poder	  dejarla.	  

22.-‐	  Propone	  que	  sobre	  la	  afluencia	  de	  perros	  a	  Santa	  
Ana	   se	  podrían	   colocar	  paneles	   concienciadores	   y	  
hacer	   un	   concurso	   de	   eslóganes	   y	   carteles	   para	  
concienciar	  a	  la	  gente	  para	  que	  convivan	  los	  perros	  
y	  el	  resto	  de	  gente.	  	  

	   Jonan	   Altube	   responde	   que	   se	   presentó	   una	  
moción,	  la	  cual	  se	  aprobó,	  para	  hacer	  campaña	  de	  
concienciación	   utilizando	   los	   medios	   de	  
comunicación.	   Dice	   que	   hay	   propietarios	   que	  
hacen	   las	   cosas	   bien	   y	   recogen	   los	   restos	   de	   los	  
perros,	  pero	  que	  otros	  no	  respetan	  nada.	  

	   En	   el	   pleno	   también	   se	   trató	   sobre	   la	   posibilidad	  
de	  habilitar	   lugares	  concretos	  para	  perros	  y	  sobre	  
la	   posibilidad	   de	   multar	   a	   quien	   no	   cumpla	   las	  
normas.	  

23.-‐	  Dice	  que	  desde	  el	  verano	  faltan	   las	  papeleras	  en	  
los	  Caminos	  Viejos	  y	  solicita	  que	  se	  repongan.	  

	   Joseba	   Solaun	   le	   responde	   que	   alguien	   las	   tira	  
sistemáticamente	  al	   rio,	  aunque	  estén	  ancladas	  al	  
suelo,	  por	  lo	  que	  se	  decidió	  no	  ponerlas	  de	  nuevo.	  

	  
	  
24.-‐	   Solicita	  que	   se	  pinte	  una	   línea	  de	   separación	  de	  

carriles	  desde	  el	  parque	  de	  Villosa	  hasta	   la	  subida	  
hacia	  Vidrala.	  	  

	   Laura	  Castresana	   le	   comunica	  que	   si	   no	   se	  puede	  
garantizar	  una	  anchura	  mínima	  para	  cada	  carril,	  lo	  



recomendable	  es	  no	  pintarla.	  
	  



Ubicación	  actual:	  

Posible	  ubicación:	  (otro	  extremo	  o	  “centro”)	   	  
	  

Posible	  ubicación:	  

	  


